

EVIDENCE

Ottawa, Thursday, October 16, 1986

[Text]

The Standing Senate Committee on National Finance met this day at 9.30 a.m. to organize the activities of the committee.

John Desmarais, Clerk of the Committee: Honourable senators, there being a quorum, it is my duty to call the meeting to order. The first item of business on the agenda before you is the election of a chairman. I am prepared to receive nominations.

Senator Sinclair: I have the honour to nominate our former chairman, Senator Leblanc, in order that he may continue the very good work he has done in the past.

Senator Simard: I was supposed to do that, but I defer to my older colleague, Senator Sinclair.

Senator Sinclair: Older in years, but not in experience.

Senator Doody: I was about to make that nomination, but I deferred to my betters on both sides of the table. Therefore, I will merely second the motion.

The Clerk of the Committee: Are there any other nominations? If there are none, I declare nominations closed. It was moved by Senator Sinclair, seconded by Senator Doody, that Senator Leblanc take the chair as chairman of this committee. Is it your pleasure to accept the motion, honourable senators?

Hon. Senators: Agreed.

Senator Fernand Leblanc (Chairman) in the Chair.

The Chairman: Thank you very much, honourable senators. I hope that we will soon be in a position to complete our proposed report.

The next item on the agenda is the election of the deputy chairman. Perhaps we could entertain some motions.

Senator Sinclair: I nominate Senator Kelly.

The Chairman: It is proposed by Senator Sinclair that Senator Kelly be the deputy chairman.

Senator Doody: I second the motion.

The Chairman: The motion is seconded by Senator Doody. Are there any other nominations? If not, then I declare Senator Kelly elected as deputy chairman. Senator Kelly, would you care to take your place at the head table?

The third item on the agenda, as you can see, is a motion to select the Subcommittee on Agenda and Procedure. Mr. Desmarais, how many did we have the last time?

The Clerk of the Committee: Mr. Chairman, we require three members for this committee.

The Chairman: So then we have the chairman, the deputy chairman and three other members appointed by the chairman. Do I appoint them?

TÉMOIGNAGES

Ottawa, le jeudi 16 octobre 1986

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des finances nationales se réunit aujourd'hui à 9 h 30 pour tenir sa séance d'organisation.

M. John Desmarais, greffier du Comité: Honorables sénateurs, je constate qu'il y a quorum et il m'appartient de déclarer la séance ouverte. Le premier article à l'ordre du jour est l'élection du président. Je suis prêt à recevoir les motions à cet effet.

Le sénateur Sinclair: J'ai l'honneur de proposer que notre ancien président, le sénateur Leblanc, soit nommé de nouveau président, de sorte qu'il puisse poursuivre le très bon travail qu'il a accompli jusqu'à maintenant.

Le sénateur Simard: J'étais censé faire cette proposition, mais je m'incline devant mon aîné, le sénateur Sinclair.

Le sénateur Sinclair: Je suis peut-être son aîné, mais je n'ai pas autant d'expérience.

Le sénateur Doody: J'étais sur le point de présenter cette motion, mais je m'incline devant mes supérieurs des deux côtés de la table. Je vais donc simplement appuyer la motion.

Le greffier du Comité: Y a-t-il d'autres mises en candidature? S'il n'y en a pas, je déclare la période de mises en candidature close. Le sénateur Sinclair, appuyé par le sénateur Doody, propose que le sénateur Leblanc assume les fonctions de président du Comité. Plaît-il aux honorables sénateurs d'adopter la motion?

Des voix: D'accord.

Le sénateur Fernand Leblanc (président) occupe le fauteuil.

Le président: Je vous remercie beaucoup, honorables sénateurs. J'espère que nous serons bientôt en mesure de terminer notre rapport.

Le deuxième article à l'ordre du jour est l'élection du vice-président. Je suis prêt à recevoir les motions.

Le sénateur Sinclair: Je propose la candidature du sénateur Kelly.

Le président: Le sénateur Sinclair propose que le sénateur Kelly soit nommé vice-président du Comité.

Le sénateur Doody: J'appuie la motion.

Le président: Le sénateur Doody appuie la motion. Y a-t-il d'autres candidatures? S'il n'y en a pas, je déclare le sénateur Kelly élu vice-président. Sénateur Kelly, veuillez prendre la place qui vous revient.

Le troisième article à l'ordre du jour, comme vous pouvez le constater, concerne la sélection des membres du Sous-comité du programme et de la procédure. M. Desmarais, combien de membres comptait le Sous-comité lors de la dernière session?

Le greffier du Comité: Monsieur le président, il faut nommer trois membres à ce comité.

Le président: Le sous-comité se compose donc du président, du vice-président et de trois autres membres nommés par le président. Est-ce que je les nomme moi-même?